
 

         Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
 22. april 2024 kl. 17.00 - 19.00 

 

 

Til stede: 

Lise Høgsberg-Davidsen, Signe Nicoline Thybæk-Hansen, Jens Teglers, Ditte Mølvang Hansen, 

Maria Roug Winther, Martin Staal Andersen (medarbejderrepræsentant), Rie Illum Storm 

(skoleleder) og René Ellegaard Frederiksen (viceskoleleder) 

 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt 

 

 

2. Opsamling på skoleudviklingssamtale 

Fredag den 12. april 2024 blev der afholdt skoleudviklingssamtale med udgangspunkt i 

en datapakke, som på forhånd var sendt til skolen ledelse. Skoleudviklingssamtaler 

afholdes med deltagelse af skolechef, PPR-chef, konsulent fra Skoleafdelingen og 

skolens ledelse. Afslutningsvis blev der udvalgt tre udviklingsområder, som vi skal 

arbejde videre med. 

 

1) Skolens værdier og børnesyn 

2) Samling af skolens ressourceteam 

3) Mangfoldige læringsmiljøer 

 

Skolebestyrelsen bakker op om de udvalgte udviklingsområder, som er i tråd med de 

igangværende indsatser. Udviklingsområderne vil blive lagt på skolens hjemmeside.  

 

 

3. Nyt fra arbejdsgruppen vedr. princip vedr. klassekasser og lejrskole / 

skolerejse. Status fra arbejdsgruppen (Ditte, Sahra og Rie). 

 

Arbejdsgruppen foreslår at skille princippet ad fremadrettet så der bliver et princip for 

lejrskoler/skolerejser men ikke for klassekassen (her foreslås at lave retningslinjer).  

 

Beslutning 

Skolebestyrelsen bakker op omkring at skille princippet ad. 

Princip / ramme for klassekasser forventes færdigt inden sommerferien 2024, så det 

forhåbentlig kan implementeres i kommende skoleår. Arbejdsgruppen arbejder videre 

og præsenterer udkast i kommende skolebestyrelsesmøde. 

 

Drøftelsen om hvorvidt vi skal fortsætte med skolerejser eller på sigt overgå til 

lejrskoler tages op i bestyrelsen i det kommende skoleår.  

 

 
4. Princip for elevers adgang til at få fri til eliteidræt eller musikskole. Status 

Signe arbejder videre med formulering af princippet, med henblik på at sætte det i 

skabelonen og med en særlig opmærksomhed på §33 vedr. eliteidræt. 

 

 

5. Nyt fra valgbestyrelsen 

Status fra valgbestyrelsen vedr. det forestående valg. 

 

Der er valgmøde på onsdag den 24. april 2024, hvor nye interesserede medlemmer kan 

henvende sig. Der er ophængt plakater med henblik på at rekruttere nye medlemmer.  

 



 
6. Referat af dialogmøde den 16. april 2024 

Rie og Lise orienterede om dialogmødet, som blev holdt på Ørkildskolen afd. Øst.  

Thurø Skole sad sammen med Vestermarkskolen og på programmet var bl.a. en dialog i 

grupperne om den ønskede frekvens af dialogmøder fremadrettet. Der var ønske om 3 

årlige møder og en generel stor opbakning til dialogmøderne, som man synes er 

relevante. 

 

Skolechef Kathrine Hyttel orienterede om kommissorium for folkeskolen i Svendborg 

Kommune og der bl.a. er fokus på overgange / sammenhænge. 

 

 

7. Nyt fra Thurø Skole 

Praksisvandring 

En delegation fra tre andre folkeskoler har været forbi på Thurø Skole for at observere 

undervisning ligesom vi fra Thurø Skole har været ude at observere på en anden 

folkeskole. Paraplyen er ”Mangfoldige læringsmiljøer”. Vi fik meget positiv feedback, 

som er givet videre til underviserne. 

 

Skolebesøg 

Kathrine Hyttel (skolechef) og Lone Clemmensen (formand for Øhavets Lærerkreds) var 

på besøg på Thurø Skole den 11. april 2024. På dagsordenen var bl.a. den ny 

læreruddannelse, som er på vej til Svendborg. 

 

Brandsyn 

Beredskabsstyrelsen har været på besøg og tjekket om flugtveje og procedurer, 

skiltning mm. er i orden. Vi fik positive tilbagemeldinger og kan forvente besøg igen om 

to år.  

 

Lokaler 

Der er gennemført kapacitetsanalyse på Thurø Skole i efteråret 2023 og der er stor 

opmærksomhed på hvordan vi løser elevtilvæksten på Thurø Skole på sigt. Rie har 

løbende møder med forvaltningen for at være på forkant med udviklingen og med de 

udfordringer elevtilvæksten også medfører. Lige nu er vi i en afdækkende fase og Rie 

vil orientere bestyrelsen løbende, når der er nyt at fortælle. 

 

 

8. Gennemgang af principper vedr. skoleårets planlægning 

Rie gennemgik disse på sidste bestyrelsesmøde. 

 

 

9. Eventuelt 

Anmodning om at rykke bestyrelsesmøderne den 22. maj og den 11. juni 2024 til andre 

datoer. Rie udsender datoforslag sammen med referatet.  

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2023 - 24, kl. 17.00 - 19.00 

       22/5 og 11/06* (efterfølgende spisning) 

       Flyttes formentlig jf. overnstående. 

        

  

 

 

Referent  

René E. Frederiksen 

 

 


